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Определены контуры культурфилософского анализа культуры услуг. Показано, как разрослась сфера 
обслуживания в раскладе развитых мировых экономик. Культура услуг несет с собой как гуманистические, 
так и потребительски-паразитические мотивы влияния на общественную динамику. Представлены 
функциональные и ценностные аспекты феномена культуры услуг. Подчеркиваются национальные формы 
экономики обслуживания, которые выступают каналом сохранения образцов культурной самобытности и 
культурно-этнической идентичности.  
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G.V. Sheludko 
Culture of services as a philosophic problem 

It is determined the contours of culture-and-philosophic analysis of service culture. The sphere of service 
within the developed world economies has increased. The service culture predetermines as humanistic so as 
consumption-and-parasitic motives of influence on the social dynamics. It is presented functional and value aspects 
of the culture service phenomenon. National forms of service economy are the channels of preservation of culture 
patterns and culture-and-ethnic identity.  
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